

Title (en)

Suitcase or the like.

Title (de)

Koffer od. dgl.

Title (fr)

Valise ou analogue.

Publication

EP 0028026 A1 19810506 (DE)

Application

EP 80106547 A 19801025

Priority

DE 7930318 U 19791026

Abstract (en)

The suitcase or the like is provided with one or more rollers and a handle which is attached to the suitcase and is mounted on one side in a swivelling manner for pushing or pulling. The object is to attach the handle in such a way that, in the folded-down state it only projects slightly over the outside of the wall serving for its fastening if it does not fold down in alignment with said wall. According to the invention, this is achieved in that the handle (1) is situated in a frame-type receptacle (4) which completely or partially penetrates a passage opening, adapted to said handle, in a wall (13) of the suitcase and is attached to said wall. The frame-type receptacle (4) consists of a trough (5) receiving the handle (1) and a clamping plate (6) serving for fastening the receptacle (4). The trough (5) is equipped on one of its narrow sides with a cam (7) which penetrates a recess (8), adapted to said cam, in one narrow side of the clamping plate (6). The bottom of the trough (5) has one or more openings (14) which are penetrated by fastening means (15) between the clamping plate (6) and the lower plate (2) of the handle (1). The trough (5) is equipped with a peripheral edge (9) which covers the passage opening in the wall (13) of the suitcase. <IMAGE>

Abstract (de)

Koffer od. dgl., welcher zum Schieben oder Ziehen mit einer oder mehreren Rollen sowie einem an diesem angebrachten, einseitig schwenkbar gelagerten Griff versehen ist. Die Aufgabe besteht darin, den Griff so anzubringen, dass dieser im abgeklappten Zustand nur geringfügig über die Aussenseite der seiner Befestigung dienenden Wandung hervorragt, wenn nicht sogar bündig mit dieser abschliesst. Erfindungsgemäß wird dies dadurch erreicht, dass der Griff (1) sich in einer rahmenartigen Aufnahme (4) befindet, die eine diesem angepasste Durchtrittsöffnung in einer Wandung (13) des Koffers ganz oder teilweise durchsetzt und an dieser befestigt ist. Die rahmenartige Aufnahme (4) besteht aus einer den Griff (1) aufnehmenden Wanne (5) und einer der Befestigung der Aufnahme (4) dienenden Klammerplatte (6). Die Wanne (5) ist an einer ihrer Schmalseiten mit einer Nocke (7) auf gerüstet, die eine dieser angepassten Ausnehmung (8) in einer Schmalseite der Klammerplatte (6) durchsetzt. Der Boden der Wanne (5) weist eine oder mehrere Öffnungen (14) auf, welche von Befestigungsmitteln (15) zwischen Klammerplatte (6) und Unterplatte (2) des Griffes (1) durchsetzt sind. Die Wanne (5) ist mit einem die Durchtrittsöffnung in der Wandung (13) des Koffers überdeckenden, umlaufenden Rand (9) ausgerüstet.

IPC 1-7

A45C 5/14

IPC 8 full level

A45C 13/26 (2006.01)

CPC (source: EP)

A45C 13/262 (2013.01)

Citation (search report)

- FR 1145985 A 19571105 - FERRARE
- DE 845838 C 19520807 - SIEMENS REINIGER WERKE
- FR 1342606 A 19631108 - CHENEY & SON LTD C
- GB 623672 A 19490520 - FAIREY AVIAT CO LTD, et al
- DE 823487 C 19520306 - RUDOLF KLINK

Cited by

FR2517184A1

Designated contracting state (EPC)

FR GB IT

DOCDB simple family (publication)

EP 0028026 A1 19810506; DE 7930318 U1 19800207

DOCDB simple family (application)

EP 80106547 A 19801025; DE 7930318 U 19791026